

# 入園須知

園區開放時間 8:00-17:00

### 收費 辦 法

- 全票80元(一般遊客)。
- 優待票40元 (持證優待):
  - 1. 學生(以具有正式學籍及持有學生證為認定標準)。
  - 2. 兒童6歲以上,12歲以下者,半票優惠。
  - 3. 年滿65歲以上長者(需本國籍),不再納入團體8折優惠辦法。
  - 4. 持有國際學生證(ISIC)。
- 一般團體票64元(30人以上一般遊客)。
- ☑ 學生團體票32元(30人以上學生團體)。
- ☎ 免費(持證入場):
  - 1. 依「兒童及少年福利與權益保障法」規定,年齡6歲以下兒童免費。
  - 2. 北觀處所轄範圍內各級學校來函申請戶外教學,經本公司核准者,一年以1,000人為上限。
  - 3. 因執行公務必須進入或通過者。
  - 4. 經邀請之來賓。
  - 5. 萬里區區民(出示身分證)。
  - 6. 身心障礙者(持有主管機關核發之身心障礙手冊者)及陪同之監護人 或必要陪伴者一人。
  - 7. 持「新北市志願服務榮譽卡」之志工。

#### 注意事項

## ● 封園閉園規定:

- 1. 依「天然災害停止辦公及上課作業辦法」規定,新北市政府決定停止 上班或上課之起止時間封閉園區。
- 依「災害防救法」等規定,中央及地方政府災害應變中心指揮官,於 災害應變之必要範圍內,劃定本園區範圍,需限製或禁止人民進入或 命其離去。
- 其他經北觀處或經營管理單位視園區實際狀況,足以影響遊客安全或 維護管理需求時必須全部或部分封閉園區之期間。

- 任意攀爬、破壞天然地質地形,依發展觀光條例62條第一項規定,處行為 人新臺幣500,000元以下罰鍰,並責令回復原狀或償還修復費用;其無法 回復原狀者,得再處行為人新臺幣5,000,000元以下罰鍰。
- 依據觀光發展條例64條,有下列行為之一者可處新臺幣5,000以上至 1,000,000元以下罰鍰:
  - 1. 隨地吐痰、吐檳榔渣、拋棄紙屑、煙蒂、口香糖、瓜果皮核汁渣或其他 一般廢棄物。
  - 2. 任意超越園區安全警戒線。
  - 3. 任意拋棄、焚燒垃圾或廢棄物。
  - 4. 鳴放噪音、焚燬、破壞花草樹木。
  - 5. 除當地漁民領有該管主管機關核發之許可證者外,採捕野生動物、植物、魚類資源、寄居蟹、珊瑚、化石、撿拾石頭、貝殼及貝殼沙等。
  - 6. 除宗教活動外,任意燃放鞭炮、煙火、焚燒冥紙及設置紀念碑、牌、神 增與祭祀設施。
  - 7. 游泳、戲水、烤肉。
  - 8. 酒醉者進入園區。
  - 9. 除消防、緊急救難、工程或其他經核准者外,禁止任何車輛進入及行駛。
  - 10. 關園及封園期間,未經申請許可強行進入。
- 依據煙害防制法規定,本園區全面禁煙,違者可處新臺幣2,000以上 10,000元以下罰鍰。
- 五 未依規定申請,從事遙控無人機飛航活動依民用航空法第118-2條處 新臺幣30,000以上150,000元以下罰鍰。
- → 其它入園注意事項:
  - 1. 請遵守園區規定排隊,並遵循方向指示,請勿插隊。
  - 攜寵物入園者,請使用牽繩以確保寵物及其他民眾之安全。寵物之排泄物請妥善清理,以維護園區環境。
  - 3. 凡攜帶攝影腳架者,請維持步道動線暢通,勿影響遊客用路權益。園區 有權制止違規行為,並清除人為刻意佈設事物。
  - 4. 請尊重園區內遊客及工作人員,使用文明語言,禁止任何危險、違法、破壞性或攻擊性行為。
  - 5. 請勿驅趕或誘拍野鳥(投擲石頭、播放鳥音、放置誘餌等)。
  - 6. 為維護自身安全請勿跨越護欄。
  - 7. 其它依法主管機關禁止行為。





#### Admission

- 1 Adult \$80 (regular visitors)
- Concessionary \$40 (proof of eligibility is required)
  - a) Students (those with official school registration and student ID);
  - b) Children older than 6 years than younger than 12 years;
  - c) Elderly aged 65 years and older (ROC Nationality is required); no longer eligible for the 20% discount for group visitors.
  - d) Those with International Student Identity Card (ISIC);
- Regular Group \$64/per person (regular visitors in a group of 30 or more);
- Student Group \$32/per person (student visitors in a group of 30 or more);
- Free (proof of eligibility is required):
  - a) According to "The Protection of Children and Youths Welfare and Rights Act," children aged 6 years and younger can enter the Park for free.
  - b) Schools situated in the area of jurisdiction of The North Coast & Guanyinshan National Scenic Area Administration can apply to visit the Park for educational purposes for free; after approval is granted, the maximum number of visiting students is 1,000 a year.
  - c) Those who must enter and pass through the Park for public affairs.
  - d) Invited guests.
  - e) Residents of Wanli District (ID is required).
  - f) Those with disabilities (disability card issued by the competent authorities is required) and their guardians or essential caregivers (1 accompanying person for each visitor with disability).
  - g) Volunteers with "New Taipei City Volunteer Service Card."

#### **Notice**

## 1 Situations of the geopark to be closed

- a) According to "Operation Regulations on the Suspension of Offices and Classes because of Natural Disasters," the park will close when New Taipei City Government announce offices or classes are suspended.
- b) In accordance with "Disaster Prevention and Protection Act," the commanders of the central and local governments' emergency operation centers designate the protected areas within the necessary scope of disaster response. The geopark will close, if the park is within the areas that is designated by the commanders.
- c) The North Coast & Guanyinshan National Scenic Area Administration or the management units shall completely or partially close the Park when the visitors' safety might be in danger, or during maintenance and management, according to the actual circumstances in the Park.

- According to Paragraph 1, Article 62 of the Act for the Development of Tourism, climbing or damaging the geological features will lead to a fine up to 500,000 NTD. The violator is obliged to restore the damage or assume the repair costs; if the damage cannot be restored, another fine up to 5,000,000 NTD will be imposed.
- According to Article 64 of the Act for the Development of Tourism, engaging in any of the following conduct will lead to a fine of 5,000 to 1,000,000 NTD:
  - a) Spitting or spitting betel nut juice; littering paper waste, cigarette butts, chewing gum, fruit peels / kernels / juice / pulp or other waste.
  - b) Crossing the safety barriers.
  - c) Littering or burning trash or waste.
  - d) Making loud noise, burning or damaging plants.
  - e) Capturing wild animals / plants / fish / hermit crabs / coral reefs, or collecting fossils / stones / shells / shell sand (except for local fishermen with permits issued by the competent authority).
  - f) Setting off firecrackers or fireworks, burning joss paper, installing monuments, banners, altars, or worshipping facilities (except approved religious activities).
  - g) Swimming, playing with water, or barbecuing.
  - h) Entering the Park drunk.
  - i) Driving into the Park (except fire trucks, ambulances, and permitted construction vehicles).
  - i) Entering the Park without permission when the Park is closed.
- In accordance with the Tobacco Hazards Prevention Act, smoking is prohibited throughout the Park. Violations can lead to a fine of 2,000 to 10,000 NTD.
- According to the Civil Aviation Act, using drones without permission can lead to a fine of 30,000 to 150,000 NTD.
- 6 Points for attention
  - a) Please wait in line in accordance with the Park's rules. Follow the signs and do not cut in line.
  - b) Pets shall be kept on leash to ensure their own and other visitors' safety. Clean up after your pet to maintain a clean environment.
  - c) The visitors carrying tripods shall not obstruct the traffic or influence other visitor rights of passage. The Park has the right to restrain behaviors in violation of the rules and to remove objects deliberately set up by people.
  - d) Please respect other visitors and the staff. The use of abusive language is not allowed. Any dangerous, illegal, harmful and aggressive acts are also prohibited.
  - e) Do not drive away or lure wild birds by throwing stones, playing bird sounds, or placing baits.
  - f) For your own safety, do not climb or cross the railings.
  - g) Do not engage in other conduct prohibited by competent authorities.

Please follow the rules stated above when visiting the Park.



www.ylgeopark.org.tw

野柳地質公園 入園須知資訊相關連結:

附件3

	網址	QR code
入園須知宣傳短片 -中文版	https://youtu.be/mmuz2bnoKp4	
入園須知宣傳短片 -英文版	https://youtu.be/mARo1HveAGw	
入園須知-官網	http://www.ylgeopark.org.tw/content/news/NewsDetail.aspx?id=7122	